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 – 2 – 61034-2 Amend. 1 © IEC:2013 

FOREWORD 

This amendment has been prepared by IEC technical committee 20: Electric cables. 

The text of this amendment is based on the following documents: 

FDIS Report on voting 

20/1429/FDIS 20/1444/RVD 

 
Full information on the voting for the approval of this amendment can be found in the report 
on voting indicated in the above table.  

The committee has decided that the contents of this amendment and the base publication will 
remain unchanged until the stability date indicated on the IEC web site under 
"http://webstore.iec.ch" in the data related to the specific publication. At this date, the 
publication will be  

• reconfirmed, 
• withdrawn, 
• replaced by a revised edition, or 
• amended. 

_____________ 

2 Normative references 

Add the following new reference: 

IEC 60811-203, Electric and optical fibre cables – Test methods for non-metallic materials – 
Part 203: General tests – Measurement of overall dimensions 

5.2.1 Selection of number of test pieces 

Add the following new subclause: 

5.2.1.0 General 

The cable diameter shall be measured using the method given in IEC 60811-203. The 
measurement shall be made at each of three places, separated by at least 1 m. 

The average of the three values obtained shall be rounded to obtain the overall diameter. If 
the calculation gives 5 or more for the second decimal figure, raise the first to the next 
number; thus, for example, 5,75 is rounded to 5,8 and 5,74 to 5,7. 

The overall diameter obtained shall be used for the selection of the number of test pieces. 

5.2.1.1 Cables with an overall diameter of 5 mm or greater 

Replace, in the title and in the first line, “of 5 mm or greater” by “greater than 5,0 mm” 

Table 1 – Number of test pieces 

Amend the overall diameters in Table 1 as follows: 

  D > 40,0 
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61034-2 Amend. 1 © IEC:2013 – 3 –   

 20,0 < D ≤ 40,0 

 10,0 < D ≤ 20,0 

   5,0 < D ≤ 10,0 

5.2.1.2 Cables with an overall diameter of less than 5 mm but not less than 1 mm 

Replace, in the title and in the first line “less than 5 mm, but not less than 1 mm” by “less than 
or equal to 5,0 mm, but not less than 1,0 mm” 

5.2.1.3 Non-circular cables 

Replace the existing text by the following new text:  

The test sample for non-circular cables shall be a flat horizontal unit in which the minor axis of 
each test piece is presented to the fire source. The unit shall be bound with two turns of 
approximately 0,5 mm wire in the centre and at every 100 mm each side from the centre (see 
Figure 3). The number of test pieces required to make up the test sample shall be in 
accordance with Table 1, except that in the case of cables in which the overall diameter is 
less than or equal to 5,0 mm, the test pieces shall not be bundled and the number of test 
pieces in the flat horizontal unit calculated according to the formula N1 = 45/D. 

The following criteria for determination of the overall diameter (D) to be used in the 
determination of the number of test pieces shall apply for cables in which the minor axis is 
2,0 mm or greater: 

a) for cables in which the major to minor axis ratio is equal to or less than 3, the nominal 
minor axis shall be used as the overall diameter (D); 

b) for cables in which the major to minor axis ratio lies between 3 and 16, the overall 
diameter (D) shall be taken as half the circumference of the cable divided by 3,14 (π). 

For cables in which the minor axis is less than 2,0 mm or the major to minor axis ratio 
exceeds 16, the test criteria shall be given in the product standard or, if not, agreed between 
manufacturer and purchaser. 

6.6  

Add, after "Record the minimum light transmittance" the following new text: 

The light transmittance lt shall be calculated as follows: 

lt = It/I0 

where  
It is the intensity of transmitted light; 
I0 is the intensity of incident light. 
lt  shall be expressed as a percentage. 

7 Evaluation of test results 

Replace, in the last line of the third paragraph "as the cable light transmittance." by "for 
determining compliance." 

8 Retest procedure 

Replace the existing text by the following new text: 
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 – 4 – 61034-2 Amend. 1 © IEC:2013 

In the event of a failure, as judged by the requirements of the relevant standard, two further 
test samples, taken from the same cable length shall be tested.  If both comply, the test shall 
be deemed successful. 

Figure 2 

Add, after Figure 2, the new Figure 3 as follows: 

 
1 

2 

3 

2 

4 

100 100 100 100 

1 000 ± 50 

IEC   1377/13 

 

Key 

1 minor axis of cable 2 wire binder 

3 major axis of cable 4 n test pieces 

Figure 3 – Method of assembly of flat horizontal unit of non-circular cables 

Annex A – Guidance on the principles and use of smoke measurements  

A.1.1 and A.2 

In all cases, replace I by It. 

 

_____________ 
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 – 6 – 61034-2 Amend. 1 © CEI:2013 

AVANT-PROPOS 

Le présent amendement a été établi par le comité d'études 20 de la CEI: Câbles électriques 

Le texte de cet amendement est issu des documents suivants: 

FDIS Rapport de vote 

20/1429/FDIS 20/1444/RVD 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à l'approbation de cet amendement. 

Le comité a décidé que le contenu de cet amendement et de la publication de base ne sera 
pas modifié avant la date de stabilité indiquée sur le site web de la CEI sous 
"http://webstore.iec.ch" dans les données relatives à la publication recherchée. A cette date, 
la publication sera  

• reconduite, 
• supprimée, 
• remplacée par une édition révisée, ou 
• amendée. 

_____________ 

2 Références normatives 

Ajouter la nouvelle référence suivante: 

CEI 60811-203, Câbles électriques et à fibres optiques – Méthodes d’essai pour les matériaux 
non-métalliques – Partie 203: Essais généraux – Mesure des dimensions extérieures 

5.2.1 Choix du nombre de tronçons de câbles 

Ajouter le nouveau paragraphe suivant: 

5.2.1.0 Généralités 

Le diamètre du câble doit être mesuré au moyen de la méthode fournie dans la CEI 60811-
203. La mesure doit être effectuée à chacun des trois emplacements, séparés d'au moins 1 
m. 

La moyenne des trois valeurs obtenues doit être arrondie pour obtenir le diamètre extérieur. 
Si dans le calcul, le second chiffre après la virgule est supérieur ou égal à 5, augmenter le 
premier chiffre après la virgule d'une unité immédiatement supérieure; ainsi, par exemple, 
5,75 est arrondi à 5,8 et 5,74 à 5,7. 

Le diamètre extérieur obtenu doit être utilisé en vue du choix du nombre de tronçons de 
câble. 

5.2.1.1 Câbles de diamètre extérieur supérieur ou égal à 5 mm 

Remplacer, dans le titre et dans la première ligne “supérieur ou égal à 5 mm” par “supérieur à 
5,0 mm” 
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61034-2 Amend. 1 © CEI:2013 – 7 – 

Tableau 1 – Nombre de tronçons de câble 

Modifier les diamètres extérieurs du Tableau 1 de la façon suivante: 

 D > 40,0 

 20,0 < D ≤ 40,0 

 10,0 < D ≤ 20,0 

   5,0 < D ≤ 10,0 

5.2.1.2 Câbles de diamètre extérieur inférieur à 5 mm mais non inférieur à 1 mm 

Remplacer, dans le titre, et dans la première ligne “inférieur à 5 mm, mais non inférieur à 
1 mm” par “inférieur ou égal à 5,0 mm, mais non inférieur à 1,0 mm” 

5.2.1.3 Câbles non circulaires  

Remplacer le texte actuel  par ce qui suit: 

L’éprouvette d’essai pour un câble non circulaire doit être un élément horizontal plat dans 
lequel le plus petit axe de chaque tronçon de câble est exposé à la source de feu. L'unité doit 
être attachée par deux tours de fil métallique d'environ 0,5 mm au centre et tous les 100 mm 
de part et d'autre du centre (voir la Figure 3). Le nombre de tronçons de câble requis pour 
réaliser l’éprouvette d'essai doit être conforme au Tableau 1, hormis dans le cas des câbles 
dont le diamètre extérieur est inférieur ou égal à 5,0 mm, les tronçons de câble ne doivent 
pas être groupés en faisceau et le nombre de tronçons de câble dans l’élément horizontal plat 
est calculé selon la formule N1 = 45/D. 

Les critères suivants en vue déterminer le diamètre extérieur (D) à utiliser pour déterminer le 
nombre de tronçons de câbles doivent être appliqués pour les câbles dans lesquels le petit 
axe est supérieur ou égal à 2,0 mm: 

a) pour les câbles dont le rapport entre le grand axe et le petit axe est inférieur ou égal à 3, 
la valeur nominale du petit axe doit être utilisée comme le diamètre extérieur (D); 

b) pour les câbles dont le rapport entre le grand axe et le petit axe se situe entre 3 et 16, le 
diamètre extérieur (D) doit être donné comme la demi-circonférence du câble divisée par 
3,14 (π). 

Pour les câbles dont le petit axe est inférieur à 2,0 mm ou dont le rapport entre le grand axe 
et le petit axe dépasse16, les critères d'essai doivent être fournis dans la norme de produit 
ou, dans le cas contraire, faire l'objet d'un accord entre le fabricant et l'acheteur. 

6.6  

Ajouter, après “Enregistrer le minimum de transmittance lumineuse”, le nouveau texte suivant:  

Le facteur de transmission de la lumière lt doit être calculé comme suit: 

lt = It/I0 

où  
It est l’intensité du flux lumineux transmis; 
I0 est l’intensité du flux lumineux incident. 
lt  doit être exprimée en pourcentage. 
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